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Møte: Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite  
Møtested: Kantinen Ryensvingen 1  

Møtetid: mandag 09. juni 2008 kl. 18.30     
Sekretariat: Eigil Lunden 23 43 85 71  
 
 
Møteleder: Helga Skau (A) 
Tilstede: Kristin Sandaker (A), Ragnar Ellingsen (A), Bjørn Vesten (Frp), 

Britt Inglingstad (V) Gunnell Sandanger (SV) tiltrådte for Per 
Nygaard (SV), Liv Skånes tiltrådte for Gunnar Pedersen (H) 

  
Forfall: Gunnar Pedersen (H), Per Nygaard (SV) 
  
I tillegg møtte følgende 
varamedlemmer: 

 

  
Fra administrasjonen 
møtte: 

Kari Bjørneboe, Eigil Lunden 

  
Møtesekretær: Eigil Lunden 
 
Opprop 
Åpen halvtime: Linda Andresen og Philip Karamovic fra Langerudsvingen 29 la frem 
bekymring vedrørende Hafslund Fjervarme sin anleggelse av etappe 2. De frykter 
setningsskader på hus og senkning av grunnvannsnivå med negative konsekvenser for 
Bjørnsenskogen og Abildsømyra.  
 
Amund Kveim fra Østensjøvannets venner informerte om beiteprosjektet ved Bakkehavn, 
som er et samarbeidsprosjekt mellom aktører, bl.a Bakkehavn Friluftsbarnehage, 
Friluftsetaten, Abildsø bo- og rehabiliteringssenter og Østensjølvannets venner. Beitingen 
bidrar også til ivaretagelse av kulturlandskapet.  
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Sak 37 /08  Godkjenning av møteinnkalling og sakskart 
 
Møteinnkalling godkjent. Ift utsendt sakskart behandlet BMK i tillegg følgende sak under 
møtet: 
 
Sak 54/08 Oppstart av reguleringsplanarbeid – Johan Scharffenbergs vei 75. 
 
 

 Sak 38 /08  Godkjenning av protokoll fra møtet 14.04.2008 
 
Protokoll fra møtet 14.04.2008 godkjent. 
 
 

 Sak 39 /08  Barnehager - full behovsdekning, status mai 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak Barnehager full behovsdekning, status mai til orientering. 
 
 
Forslag fra Bjørn Vesten (Frp): 
Nøklevannsveien 8 
OBY har informert om at det eksisterer en ferdig regulert barnehagetomt i Nøklevannsveien 
8, noe bydelsadministrasjonen har avkreftet. Det er mulig OBY her sikter til barnehagetomten 
benevnt som ”Skredderløkka” som bydelsadministrasjonen tidligere har foreslått som ny 
barnehage (jf BU-sak 59/08) og oppgitt som Nøklevannsveien 2. Det bør undersøkes om 
OBY sikter til sistnevnte. 
 
For: Bjørn Vesten (Frp) 
Mot: Kristin Sandaker (A), Ragnar Ellingsen (A), Britt Inglingstad (V) Gunnell Sandanger 
(SV), Liv Skånes (H) 
 
Forslaget falt med 1 mot 6 stemmer. 
 
 
Forslag fra Helga Skau (A): 
BMK ønsker spesifikke nummer eller bemerkninger i forhold til de ulike 
barnehageprosjektene slik at komiteen klarer å skille det ene prosjektet fra det andre, og at 
administrasjonen samordner informasjon rundt de ulike prosjektene i form av et kart. 
 
Votering: Enstemmig 
 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
BMK tar sak Barnehager full behovsdekning, status mai til orientering. 
 
BMK ønsker spesifikke nummer eller bemerkninger i forhold til de ulike 
barnehageprosjektene slik at komiteen klarer å skille det ene prosjektet fra det andre, og at 
administrasjonen samordner informasjon rundt de ulike prosjektene i form av et kart. 
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 Sak 40 /08  Ruspolitisk handlingsplan 2007 -2009 - orientering om 
status i arbeidet 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak om gjennomføring av Ruspolitisk handlingsplan 2007 – 2009 til 
orientering. 
 
 
Votering: Enstemmig  
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Bydelsutvikling, Miljø- og kulturkomiteen tar sak om gjennomføring av Ruspolitisk 
handlingsplan 2007 – 2009 til orientering. 
 
 

 Sak 41 /08  Bystyremelding om sosiale boligvirkemidler - høring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget i Bydel Østensjø gir sin tilslutning til bystyremeldingen om sosiale 
boligvirkemidler i Oslo kommune. 
 
Votering: Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Bydelsutvikling, Miljø- og kulturkomiteen gir sin tilslutning til bystyremeldingen om sosiale 
boligvirkemidler i Oslo kommune. 
 
Merknad fra Arbeiderpartiet og SV: 
 
 
Meldingen gir en god oversikt over dagens boligsosiale virkemidler og hva man ønsker å 
utvikle videre. Bydelsutvalget i Østensjø mener det er meget positivt at det er lagt vekt på at 
de fleste brukerrettede virkemidler behøves i bydelene, og at det legges særlig vekt på å 
utvikle disse. Meldingen presenterer også en rekke mål og prinsipper som bydelutvalget vil 
slutte seg til med følgende utdypninger og justeringer: 
 
1. Meldingen er begrenset til å omhandle boliger for vanskeligstilte og de virkemidler som er 
til rådighet i denne sammenheng. Meldingen hadde tjent på å ta et bredere perspektiv, i alle 
fall som et utgangspunkt. Forholdene for vanskeligstilte på boligmarkedet har direkte 
sammenheng med boligmarkedet totalt. Boligprisene øker og faller som  følge av den til 
enhver tid gjeldende etterspørsel. De svakstilte gruppene, og de som skal inn på 
boligmarkedet for første gang, er de som får vanskeligheter når tilbudet er lavere enn 
etterspørselen og boligprisene stiger. Jo høyere prisnivå, jo flere er det som ikke vil klare seg 
selv på boligmarkedet og som vil trenge en eller annen form for kommunal assistanse. 
Kanskje det viktigste tiltaket for å redusere behovene for assistanse vil derfor være å stimulere 
til økt boligproduksjon. Det er en klar svakhet at meldingen ikke tar opp en bredere drøfting 
av dette og hvordan kommunen gjennom er aktiv bolig- og tomtepolitikk kunne ha lagt til 
rette for øke boligtilbudet og dermed lette presset på prisene. Mye tyder på at "underskuddet" 
av boliger i Oslo er på flere titusener og det er stort behov for en økt boligproduksjon som 



både ville redusert hjelpebehovene og som dessuten ville ha redusert muligheten for 
spekulanter til å sette opp og leie ut boliger til ulike grupper med en uverdig standard til høye 
priser. 
 
2. Det er trolig et ikke uvesentlig omfang av spekulasjon og uverdige boforhold i Oslo. Gamle 
brakkerigger, kondemnable og brannfarlige hus og byggeplasser brukes som boliger. Dette er 
på mange måter Oslos "slum" som ikke bare benyttes til boliger for pendlende arbeidere, men 
også av de med dårligst råd med bopel i Oslo. Som en første oppgave burde kommunen sørge 
for å kartlegge omfanget av denne form for ofte uformelle boliger og dernest sette inn 
effektive tiltak for å få bort slike uverdige boforhold i byen. 
 
3. Bydelsutvalget er enig i at samling av kommunale boliger og boliger for spesielle grupper i 
enkelte bydeler og boligkomplekser må unngås. Det er nødvendig å sette inn bomiljøtiltak i 
mange, ofte forholdsvis begrensede områder i mange deler av byen. Det vil i de fleste tilfeller 
ikke være på langt nær tilstrekkelig å sette inn "noen ressursfamilier" i slike bomiljø. Det vil 
være behov for større eller mindre grad av assistanse fra profesjonelle utenfra som kan sette i 
gang de nødvendige prosessene der reell deltakelse fra beboerne er et kjernepunkt. Bydelene 
har i utgangspunktet komparative fortrinn til å identifisere slike områder og til å sette inn 
adekvate tiltak om mulig på et tidlig tidspunkt i "nedtursområder". Bydelene må derfor settes i 
stand til dette både kompetansemessig og økonomisk. 
 
4. Boforholdene i bydeler og i boområder innenfor bydelene har en klar sammenheng med 
levekårsulikheter generelt. Å drøfte boligtiltak uten å sette dette i sammenheng med 
levekårsforskjeller og arbeid med å utjamne dem kan fort føre til at feil tiltak prioriteres. 
Bydelsutvalget savner en bredere levekårsbakgrunn og -analyse for meldingen.  
 
5. En aktiv boligpolitikk, inkludert tiltak overfor svakstilte, kan være et viktig virkemiddel for 
å ujevne levekårsforskjeller og motvirke segregerte boligmarkeder. Spredning av kommunale 
utleieboliger er i denne sammenheng et begrenset virkemiddel.  Den praksis som er ført så 
langt -  bla pga av prisforskjeller mellom bydeler - har imidlertid resultert i spredning først og 
fremst til de deler av byen som har lavere boligpriser. Det er uheldig hvis kommunale 
utleieboliger først og fremst er et tilbud som kan tilbys "øst for elva". Å redusere antallet av 
slike boliger i visse sentrumsområder er bra, men på sikt kan gjeldene praksis føre til 
befestning av Oslo som en "delt by" mellom øst og vest. Meldingen burde har drøftet tiltak for 
å unngå dette.  
 
6. På samme måte som det generelt er for få boliger i Oslo, er det også for få kommunale 
utleieboliger. Når slike selges i den hensikt å spre antallet utover flere bydeler, må det være et 
minimum at det kjøpes det samme antall som selges. I tillegg bør det satses på bygging/kjøp 
av flere boliger primært integrert i på forhånd velfungerende bomiljø. Vi vil særlig peke på 
UNGBO som en viktig institusjon som bør utvikles videre. Denne boformen kan hjelpe 
mange ungdommer i faresonen til senere å unngå og bli hjelpetrengende på boligmarkedet.  
 
7. Vi vil advare mot en politikk der tidsbegensede leiekontrakter i kommunale leieboliger blir 
en ufravikelig norm. Det vil i praksis være ytterst vanskelig å oppnå målet om god botrygghet 
for dem som bor i slike leiligheter med en slik politikk. Mange av dem som kvalifiserer for 
kommunal bolig vil ha behov for et slikt botilbud utover en korttidskontrakt, og bare den 
praksis at leieforholdet må opp til vurdering feks hvert tredje år, vil være tilstrekkelig til å 
skape utrygghet. Oslo kommunes praksis på dette området har vært kritisert av FNs 
menneskerettskomite, og i stedet for å utvide ordningen med korttidskontrakter bør det drøftes 
nærmere hvordan botryggheten for beboere i kommunale utleieboliger kan økes. Meldingen 
burde ha gitt en slik drøfting.  
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8. Meldingen presenterer flere gode tanker om å bygge på bydelene i det boligsosiale arbeidet. 
Generelt betinger dette at bydelene blir satt i stand til det økonomisk, kompetanse- og 
kapasitetsmessig. Det er positivt at det utvikles verktøy som kan anslå boligbehovene 
innenfor hver bydel. Vi vil i denne sammenheng peke på at perspektivet for boligarbeidet 
også i bydelene må ta utgangspunkt i det totale boligmarkedet i bydelene og ikke bare isolert 
konsentreres om personer med spesielle behov. Boligsosiale handlingsplaner kan være viktige 
som virkemidler for å få oversikt over behovene og innsikt i de lokale markedene og gi 
bydelene nødvendig og konkret kunnskap om hvilke tiltak som bør iverksettes. Det bør 
vurderes å pålegge bydelene å lage slike planer og at de rulleres med jamne mellomrom for å 
fange opp behovsendringer over tid.  
 
 
 

 Sak 42 /08  Manglerud og Rustad skoler - Forslag om tiltak på 
skoleveier 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø tilslutter følgende tiltak for ivaretakelse av trafikksikkerheten i bydelen: 
 
 

1. I Paal Bergs vei (skolevei til Rustad skole) foreslås en ny fartshump. Målinger viser at 
fartsnivået er ca. 33 km/t (fartsgrensen er 30/km/t). 

2. I Plogveien (skolevei til Mangelerud skole) foreslås 30 km/t utenfor skolen. Målinger 
viser at fartsnivået er 39 km/t (fartsgrensen er 40 km/t). 

 
Votering:Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Bydel Østensjø tilslutter følgende tiltak for ivaretakelse av trafikksikkerheten i bydelen (punkt 
1 og 2) og har følgende tillegg (punkt 3 og 4): 
 
 

1. I Paal Bergs vei (skolevei til Rustad skole) foreslås en ny fartshump. Målinger viser at 
fartsnivået er ca. 33 km/t (fartsgrensen er 30/km/t). 

2. I Plogveien (skolevei til Mangelerud skole) foreslås 30 km/t utenfor skolen. Målinger 
viser at fartsnivået er 39 km/t (fartsgrensen er 40 km/t). 

 
3.  Samferdselsetaten anmodes om å vurdere fartsreduserende tiltak ved Bøler skole, jf 

vedlagt brev fra rektor. 
 
4. Samferdselsetaten anmodes om å vurdere fartsreduserende tiltak i Østensjøveien syd-

øst for Abildsøkrysset like før Langerudveien (skolevei til Abildsø skole). Det bes om 
at dette kan skje i forbindelse med utbygging av fjernvarmerør langs veien. 

 
 
 



 Sak 43 /08  Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012, 
friluftslivsdelen, høring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Innspill fra FSU til kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012 tilsluttes. 
 
Forslag fra Bjørn Vesten (Frp): 
Innspill fra FSU til kommunal plan for idrett og frilufstliv 2009-2012 tilsluttes, med unntak av 
at grønne områder mellom bebyggelse og markagrensen ikke vurderes omregulert, annet enn i 
helt spesiell tilfeller. Det er mangel på barnehage- og boligtomter i bydelen, og de store 
områdene innenfor markagrensen dekker friluftslivsbehovet til befolkningen. De 
mellomliggende områdene bør prioriteres til boliger og barnehager. 
 
For: Bjørn Vesten (Frp) 
Mot: Kristin Sandaker (A), Ragnar Ellingsen (A), Britt Inglingstad (V) Gunnell Sandanger 
(SV), Liv Skånes (H) 
 
Forslaget falt med 1 mot 6 stemmer. 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Innspill fra FSU til kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012 tilsluttes. 
 
 
 

 Sak 44 /08  Fyrstikkbakken 14A, Bryn. Uttalelse til planforslag 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Uttalelse til planforslag for Fyrstikkbakken 14A, Bryn tilsluttes. 
 
Votering: Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Uttalelse til planforslag for Fyrstikkbakken 14A, Bryn tilsluttes. 
 
 
 

 Sak 45 /08  Varsling og forespørsel om forhåndsuttalelse, 
igangsetting av planarbeid, Ryenstubben 2 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Planområdet er utsatt for trafikkstøy- og lokal luftforurensning fra E-6, og er ikke egnet for 
støyfølsomme bruksformål.  
Selv om lokalene med fasade mot E-6 ikke skal romme støyfølsomme bruksformål, kreves det 
en støyfaglig utredning for å sikre at kravene til innendørs støynivå (NS 8175 klasse C) ikke 
overskrides dersom lokalene er av en type der teknisk forskrift setter grenser for innendørs 
støynivå (f.eks. møterom eller kontorer). 
 
Votering: Enstemmig 
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Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Planområdet er utsatt for trafikkstøy- og lokal luftforurensning fra E-6, og er ikke egnet for 
støyfølsomme bruksformål.  
Selv om lokalene med fasade mot E-6 ikke skal romme støyfølsomme bruksformål, kreves det 
en støyfaglig utredning for å sikre at kravene til innendørs støynivå (NS 8175 klasse C) ikke 
overskrides dersom lokalene er av en type der teknisk forskrift setter grenser for innendørs 
støynivå (f.eks. møterom eller kontorer). 
 
 

 Sak 46 /08  Ryenstubben 10. Invitasjon til innspill fra bydelen, 
område- og prosessavklaring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til område- og prosessavklaring for Ryenstubben 10 tilsluttes. 
 
Votering.Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Bemerkninger til område- og prosessavklaring for Ryenstubben 10 tilsluttes. 
 
 
 

 Sak 47 /08  Innhenting av forhånduttalelser. Reguleringsplan for 
Ryensvingen 5-7 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Merknader til reguleringsplan for Ryensvingen 5-7 tilsluttes. 
 
Votering: Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Merknader til reguleringsplan for Ryensvingen 5-7 tilsluttes. 
 
 
 

 Sak 48 /08  Nøklesvingen 1 osv - Nøklevann borettslag-varsel om 
reguleringsforslag med forenklet saksbehandling 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bemerkninger til planforslag for Nøklesvingen 1 osv. Nøklevann borettslag tilsluttes.  
 
Votering: enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Bemerkninger til planforslag for Nøklesvingen 1 osv. Nøklevann borettslag tilsluttes. 
 
 
 



 

 Sak 49 /08  Varsling i forbindelse med igangsetting av planarbeid. 
Johan Scharffenbergs vei 91-93. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Kommentarer til varsling i forbindelse med igangsetting av planarbeid for Johan 
Scharffenbergs vei 91-93 tilsluttes. 
 
Votering: Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Kommentarer til varsling i forbindelse med igangsetting av planarbeid for Johan 
Scharffenbergs vei 91-93 tilsluttes. 
 
 
 

 Sak 50 /08  Premiering av hager og grøntanlegg -Påmelding 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Premiering av hager og grøntanlegg 2008 tas til orientering. 
Forslag sendes Oslo kommune Komiteen for premiering av hager og grøntanlegg 
Friluftsetaten, innen 31.07.2008. 
 
Votering: Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Premiering av hager og grøntanlegg 2008 tas til orientering. 
Forslag sendes Oslo kommune Komiteen for premiering av hager og grøntanlegg 
Friluftsetaten, innen 31.07.2008. 
 
Merknad: Komiteen ber administrasjonen annonsere konkurransen i Nordstrand Blad på 
bydelens sider. 
 

 Sak 51 /08  Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012, 
idrettsdelen, høringssuttalelse 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til tidligere innsendt sak ad innspill til deler av utkast til 
Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012, idrettsdelen. 
 
Votering: Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteen gir sin tilslutning til tidligere innsendt sak ad 
innspill til deler av utkast til Kommunal plan for idrett og friluftsliv 2009-2012, idrettsdelen. 
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 Sak 52 /08  Forslag til informasjonsplan for Bydel Østensjø 2008-
2009 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget gir sin tilslutning til bydelsdirektørens forslag til Informasjonsplan for Bydel 
Østensjø 2008-2009. 
 
Forslag fra Kristin Sandaker (A) 
 
Teksten i kapittel 4.2 1. kulepunkt 1 endres ordet positiv til løsningsorientert. 
 
Nytt kulepunkt under 4.2 legges til med teksten: ”Disse punktene begrenser ikke ansattes 
ytringsfrihet eller rett til å varsle om kritikkverdige forhold, jf. blant annet Oslo kommunes 
etiske regler pkt. 10 og kommunens varslingsrutiner. 
 
Under 4.5 siste punkt presiseres det at sakspapirer skal legges ut ”raskt”. 
 
Under kap. 3 kulepunkt 2 om verdigrunnlag tilføyes”herunder respekt for den enkeltes 
personvern”. 
 
Votering: Enstemmig 
 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
BMK gir sin tilslutning til bydelsdirektørens forslag til Informasjonsplan for Bydel Østensjø 
2008-2009 med følgende endringer: 
 
Teksten i kapittel 4.2 1. kulepunkt 1 endres ordet positiv til løsningsorientert. 
 
Nytt kulepunkt under 4.2 legges til med teksten: ”Disse punktene begrenser ikke ansattes 
ytringsfrihet eller rett til å varsle om kritikkverdige forhold, jf. blant annet Oslo kommunes 
etiske regler pkt. 10 og kommunens varslingsrutiner. 
 
Under 4.5 siste punkt presiseres det at sakspapirer skal legges ut ”raskt”. 
 
Under kap. 3 kulepunkt 2 om verdigrunnlag tilføyes”herunder respekt for den enkeltes 
personvern”. 
 
 
 
 

 Sak 53 /08  Forvaltning av utplassert kommunalkunst i Bydel 
Østensjø 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om forvaltning av kommunal kunst i Bydel Østensjø 
til orientering. 
 
Votering: Enstemmig 
 



Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteens vedtak: 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomiteen s vedtak om forvaltning av kommunal kunst i 
Bydel Østensjø til orientering. 
 

 Sak 54 /08  Oppstart av reguleringsplanarbeid - Johan 
Scharffenbergs vei 75 
 
 
Forslag fra Bjørn Vesten Frp: 
BMK ønsker å oppheve et eventuelt bygge- og deleforbud for Johan Scharffenbergs vei 75, og 
viser til at annen bolig- og næringsvirksomhet er etablert i området, og videre at andre 
bygeprosjekter er under etablering. Området er et trafikalt knutepunkt med T-bane og buss-
sentral, samt like store trafikkvansker som ellers i Bydel Østensjø.  
 
Votering: 
For: Bjørn Vesten (Frp) 
Mot: Kristin Sandaker (A), Ragnar Ellingsen (A), Britt Inglingstad (V) Gunnell Sandanger 
(SV), Liv Skånes (H) 
 
Forslaget falt med 1 mot 6 stemmer. 
 
 
Forslag fra Ap, SV og V: 
Vedrørende oppstart av reguleringsplanarbeid for Johan Scharffenbergs vei 75 viser komiteen 
til tidligere innspill gitt til område- og prosessavklaring den 13.03.2008. 
 
For: Kristin Sandaker (A), Ragnar Ellingsen (A), Britt Inglingstad (V) Gunnell Sandanger 
(SV), Liv Skånes (H) 
Mot: Bjørn Vesten (Frp) 
 
Forslaget ble vedtatt med 6 mot 1 stemme. 
 
Bydelsutvikling, Miljø og Kulturkomiteens vedtak: 
Vedrørende oppstart av reguleringsplanarbeid for Johan Scharffenbergs vei 75 viser komiteen 
til tidligere innspill gitt til område- og prosessavklaring den 13.03.2008. 
 
 
Eventuelt: 
 
1.Bydelen bes kontakte Hafslund Fjernvarme angående anleggelse av fjernvarme etappe 2. 
vedrørende bekymringer for setningsskader på hus og negative konsekvenser for biologisk 
mangfold i Bjørnsenskogen og Langemosen grunnet senket grunnvannstand. 
 
 
2.Forslag i forbindelse med utbygging av fjernvarme langs Østensjøveien: 
Bydelen lager en nett- og lokalavisbasert kampanje for å få innbyggerne over på to hjul under 
anleggsperioden i Østensjøveien. Arbeidstittel ”Unngå venting og kom i form langs vannet” 
 
I anleggsperioden må bydelen gjennom Samferdselsetaten stille krav til entreprenøren. Gang- 
og sykkelvei skal være tilgjengelig e i hele anleggsperioden. Ved eventuell stengninger skal 
berørt parter varsles i god tid. 
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Bydelen oppfordrer Hafslund til, sammen med bydelen og Østensjøvannets venner, å legge til 
rette for å bekoste et informasjonssenter for Østensjøvannet / miljøvennlig energi / realfag 
under brua. 
 
 
3.Trafikale problemer på Skullerudområdet implementeres i arbeid med trafikkplan. 
 
 
4.Svar fra Samferdselsetaten vedrørende gangfelt Østensjøveien ved Harry Fetts vei utdelt.  
 
 
5.Svar fra Hafslund vedrørende kabeltrase mellom Ulven og Abildsø transformatorstasjon 
utdelt. 
 
 
 
 
Helga Skau /s        Eigil Lunden 
komitenestleder       komitesekretær 
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